

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 605ba08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE to hold major debate on the Georgia-Russia conflict and to send fact-finding mission to both countries

Strasbourg, 29.08.2008 – The Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) should hold a major debate on the Georgia-Russia conflict during its forthcoming plenary session in Strasbourg (29 September-3 October 2008), was the proposal unanimously agreed yesterday by the Assembly's political group leaders.

Meeting in Brussels, PACE's Presidential Committee also proposed to send a nine-member, cross-party delegation of parliamentarians on a fact-finding visit to both countries ahead of the debate.

"The outbreak of fighting between two of our member states is of very great concern to all of us in the Council of Europe," said PACE President Lluís Maria de Puig. "It is important that we establish – by speaking fully and frankly with both sides – exactly what happened and why, evaluate the situation on the ground, and then come together to decide a way forward that is in line with our values."

The Presidential Committee – composed of the Assembly's President, the leaders of its five political groups or their nominees, and its Secretary General – met on the eve of a separate meeting with its equivalent in the European Parliament, the Conference of Presidents.

L'APCE va organiser un débat majeur sur le conflit Géorgie-Russie après l'envoi d'une mission d'information dans les deux pays

Strasbourg, 29.08.2008 – Les chefs des groupes politiques de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) ont proposé hier à l'unanimité d'organiser un débat majeur à l'Assemblée sur le conflit Géorgie-Russie, lors de sa prochaine session plénière à Strasbourg (29 septembre-3 octobre 2008).

Le Comité des Présidents de l'APCE, réuni à Bruxelles, a également proposé d'envoyer avant le débat, une délégation multipartite de neuf parlementaires pour une visite d'information dans les deux pays.

« Le déclenchement d'un conflit entre deux de nos Etats membres préoccupe grandement tous les Etats membres du Conseil de l'Europe », a déclaré le Président de l'Assemblée Lluís Maria de Puig. « Il est important pour nous de pouvoir établir – en discutant pleinement et avec franchise avec les deux parties – ce qui s'est passé exactement et les causes de ce conflit, et d'évaluer la situation sur le terrain avant de nous réunir pour décider d'une position conforme aux valeurs de l'Organisation ».

Le Comité des Présidents – qui comprend le Président de l'APCE, les présidents de ses cinq groupes politiques ou leurs représentants, ainsi que son Secrétaire Général – s'est réuni la veille d'une autre réunion avec son organe homologue au Parlement européen, la Conférence des Présidents.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).